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بابک بهشاد: 

 اکران در شرایط امروز سینما 
ریسک بزرگی است

بازیگر فیلم »چهارراه استانبول« گفت: معیشت و زندگی 
تمامی بازیگران در ماه های اخیر با چالش روبه رو شده است، 
وضعیت معیشت بازیگران در دوران کرونا وحشتناک است، 
البته این وضعیت به بازیگران ختم نمی شود، خودمان می بینیم 
که کرونا تمامی مشــاغل را بــا بحــران روبه رو کــرده است. 
بابک بهشاد اظهارکرد: متاسفانه کرونا تاثیر بسیاری بدی بر 
تولیدات گذاشته است، چندین پیشنهاد قطعی داشته ام منتها 
با وجود بیماری کرونا تمامی این پروژه ها فعلا متوقف شده اند، 
البته هیچ گلایه ای نمی توان داشت، چون تولیدکنندگان آثار 
هم در فشار این بیماری هستند و تنها باید انتظار کشید تا 
اوضاع به حالت عادی برگردد. وی در همین رابطه ادامه داد: 
شرایط بازیگری در دوران کرونا بسیار سخت است، کار ما 
به صورتی است که اگر تمامی پروتکل ها هم رعایت کنیم در 
نهایت جلوی دوربین باید ماسک از صورت برداریم. بازیگری 
در شرایط فعلی اوج خطر است. به شخصه نه برای بازیگری بلکه 
برای بازگشت به شرایط عادی زندگی تمام مردم امیدوارم 
هرچه سریعتر راهی برای خروج از بحران کرونا در تمامی جهان 
پیدا شود. بازیگر فیلم سینمایی »خط ویژه« با اشاره به کاهش 
تولیدات، زندگی بازیگران در دوران کرونا را سخت توصیف کرد 
و ادامه داد: معیشت و زندگی تمامی بازیگران در ماه های اخیر با 
چالش روبه رو شده است، وضعیت معیشت بازیگران در دوران 
کرونا وحشتناک است، البته خودمان می بینیم که کرونا تمامی 
مشاغل را با بحران روبه رو کرده است. وی در همین راستا تاکید 
کرد: از نظر من مردم باید با صبر، رعایت، تلاش و توکل بیشتر 
به خدا از بحران فعلی عبور کنند، به شخصه با تمام وجودم 
امیدوارم بار دیگر چهره نشاط را بر جامعه ببینم و روزی برسد 
که دیگر هیچکدام مان هراسی از بیماری کرونا نداشته باشیم.

 اکران آنلاین ناامیدکننده است
 این بازیگر سینما و تئاتر درباره وضعیت اکران سینما ها در 
دوران کرونا تاکید کرد: در حال حاضر یک فیلم با هزینه های 
میلیاردی ساخته می شود، اما در چرخه اکران با فروش چند 
میلیونی روبه رو می شود، از طرفی اکران آنلاین ناامیدکننده 
پیش رفته است، این اتفاق دردآور است که فیلمی در چرخه 
اکران به نمایش در می آید و در فاصله دو ساعت بعد نسخه 
قاچاقش در اینترنت پخش می شود. وی در همین رابطه افزود: 
شرایط کنونی اکران در سالن های سینما و اکران آنلاین به 
نحوی است که من به تهیه کنندگانی که فیلمشان را اکران 
نمی کنند یا فیلمبرداری کاری تازه را شروع نمی کنند حق 
می دهم، من می فهمم که اکران و تولید در شرایط کنونی 
بیماری کرونا چقدر عمل پرریسکی است. بهشاد با تاکید بر 
بیکارشدن بسیاری از بازیگران و عوامل پشت صحنه در دوران 
کرونا خاطرنشان کرد: چند ماه گذشته و بعداز شیوع بیماری 
کرونا وضعیت برای ما سخت بوده اما حداقل دستمزدی هست 
که با تاخیر پرداخت شود، حال فکر کنید بسیاری از بازیگران و 
عوامل چند ماه است که بیکارند، این افراد به شدت با مشکلات 
بزرگ معیشتی روبه رو هستند، به خصوص عوامل پشت صحنه 
که حرفه و زندگی شان را پای این هنر گذاشته اند باید در چنین 

وضعی حمایت شوند. 

محمــدمهــدی عسگرپــور دبیــر سی وهشتمین 
جشنواره جهانی فیلم فجر با حضور در بحثی با موضوع 
جشنواره جهانی فجر در »کلاب هاوس« نکاتی را 
درباره برگزاری جشنواره در سالجاری و همچنین 
اهمیت این رویداد سینمایی و سیاست های موجود 
در سینما و مدیریت فرهنگی مطرح کرد. او در ابتدای 
سخنان خود گفت: از آنجا که جشنواره در سال گذشته 
برگزار نشد، بخشی از کارهایی که در سال گذشته 
انجام شده بود، موکول به امسال شد و بخشی از کارها 
هم به عنوان فعالیت جدید آغاز شده است. مهمترین 
بخش، بخش انتخاب فیلم ها بود که از خرداد و تیر سال 
گذشته کارش آغاز شد و به صورت مداوم فعالیت در آن 
بخش برقرار بود. وضعیت کارها هم خوشبختانه خوب 
است. تنها نکته مربوط به وضعیت برگزاری جشنواره 
است که با توجه به شرایط کرونا مثل همه رویدادهای 

سینمایی وضعیت روشنی نیست.
 برگزاری مجازی یا فیزیکی جشنواره

محمدمهدی عسگرپور در ادامه سخنان خود درباره 
تفکیک جشنواره ملی و جهانی فجر و تیمی که درگیر 
برگزاری این رویداد هستند، افزود: تیم برگزارکننده 
جشنواره جهانی فجر که از سال ۹۳ از پیکره جشنواره 
فجر ملی جدا شده است، همان دوستانی  هستند 
که سال ها در بنیاد سینمایی فارابی مشغول بوده اند 
و به صورت سنتی در جریان جشنواره های معتبر و 
نیمه معتبر جهانی بوده و هستند. این کارگردان و 
مدیر سینمایی درباره وضعیتی که جشنواره در سال 
گذشته داشت، گفت: وقتی برگزاری جشنواره جهانی 
فجر در سال گذشته منتفی شد، همان زمان، بنده 
و سایر دوستان مصاحبه هایی داشتیم و مختصات 
احتمالی برگزاری را اعلام کردیم و گفتیم مثلا اگر 
جشنواره به نیمه دوم سال موکول شود چه تمهیداتی 
در نظر خواهیم گرفت. آن زمان هنوز جشنواره های 
جهانی برگزار نشده بودند و تجربه ای وجود نداشت 
که بخواهیم به آن استناد کنیم. وقتی کرونا آمد 
جشنواره برلین برگزار شده بود. جشنواره کن هم 
که نتوانست برگزار شود و تنها بخش بازار آن به شکل 
مجازی برگزار شد. این اتفاق هم همان ایده ای بود که 
ما پیش تر از برگزاری جشنواره کن آن را اعلام کرده 
بودیم. نه اینکه این ایده کشف ما بود، بلکه راه دیگری 
وجود نداشت. هر رویداد دیگری با حضور تعداد زیادی 
مهمان، صورت دیگری نمی توانست در آن مقطع 
داشته باشد. فقط مهم این بود که از چه پلتفرم هایی 
می توان استفاده کرد و این مساله هم تنها برای ما نبود 
و همه رویدادهای جهانی با آن مواجه بودند. او ادامه 
داد: تقریبا تمام رویدادهای سینمایی که از شروع کرونا 
تا امروز برگزار شده اند، نشده اند یا نیمه برگزار شده اند 
را رصد کرده ایم. تعدادی برگزاری دوگانه داشتند 
آخرین نمونه جشنواره برلین بود که به صورت مجازی 
روی سایت خودشان برگزار شد. استفاده از پلتفرم های 
خارجی و بحث کپی رایت دو چالش اصلی ما برای 

برگزاری مجازی جشنواره هستند.
 تهران میزبان مهمانان فجر می شود؟

عسگرپور درباره برگزاری جشنواره جهانی فیلم 
فجر در وضعیت کرونایی توضیح داد: پلن اول ما این 
است که بخش بازار را به صورت مجازی و با استفاده 
از یک پلتفرم معتبر جهانی برگزار کنیم و بخش 
اکران فیلم ها به صورت فیزیکی و با تعدادی مهمان 
که هنوز آمارش قطعی نیست، برگزار شود. اینکه چه 
تعداد مهمان می توانیم داشته باشیم هنوز مشخص 
نیست و با پیگیری و هماهنگی با ستاد کرونا این آمار 
مشخص می شود. آن هم بسته به شرایطی که زمان 
زیادی هم برای تعیین آن نداریم، مثلا اگر به صورت 
قطعی مشخص شود پایان اردیبهشت فضا برای آمدن 
مهمان بین المللی مساعد است، شاید ما دیگر امکان 
دعوت از مهمانان را به دلیل زمان کم، نداشته باشیم. 
یکی از موارد تاسف برانگیز در حوزه مدیریت در کشور 
نه فقط درباره جشنواره فجر که در همه حوزه نبود 

ثبات مدیران است. در خیلی از کشورها این پدیده 
پذیرفته نیست که وقتی مدیر ارشد یک دولت تغییر 
می کند، تا آبدارچی ها در آن کشور تغییر می کنند. او 
ادامه داد: دو جشنواره کن و برلین دو رویدادی هستند 
که اقتصادشان و تعداد مهمانان شان به گونه ای است 
که الگوی بسیاری از جشنواره ها می شوند. ما هم این 
تجربه ها را مدنظر داشته ایم اما قبل از برگزاری این 
رویدادها ایده هایی را برای برگزاری جشنواره جهانی 
مطرح کرده بودیم. اگر یک رئیس جمهور عوض شود، 
همه تیمش به صورت اتوبوسی جابه جا می شوند. 
آقای احمدی نژاد از شهرداری به ریاست جمهوری 
رسیدند، تقریبا تمام تیم مدیران شان با اتوبوس از 
شهرداری به ریاست جمهوری آمدند و شهردار بعدی 
آقای قالیباف هم نیروهای خود را از نیروی انتظامی 
با خود به شهرداری آورد. این سنت خوبی نیست. او 
ادامه داد: مدیران دولتی وقتی می آیند دو سه سال 
طول می کشد تا سوار کار شوند و سال آخر هم که 
مشغول خداحافظی می شوند. وضعیت در سینما باز 
به نسبت خیلی از حوزه های دیگر بهتر است و گردش 
مدیریتی در آن کمتر از حوزه های دیگر بوده است. 
جشنواره برلین از ابتدا تا امروز ۵ یا ۶ مدیر داشته و عمر 
متوسط مدیرانش ۱۵ سال است. در جشنواره های 
دیگر شاید این طول عمر کمتر باشد اما در کل حوزه 
فرهنگ در جاهای دیگر مانند اینجا نیست. خیلی از 
جشنواره های خارجی ساختار دولتی ندارند. جشنواره 
مونترال مسئولی به نام آقای لوزر دارد که آلزایمر دارد 
و ساختارش به گونه ای است که دولت نباید در کار آن 
دخالت کند. در کشور ما اما حوزه فرهنگ هم ذیل 
حوزه سیاست تعریف می شود. دبیر جشنواره جهانی 
فیلم فجر با اشاره به موفقیت هایی که آثار حاضر در 
بازار فیلم جشنواره به دست آورده اند، گفت: جشنواره 
جهانی فجر در سال های برگزاری سکوی خوبی برای 
معرفی فیلم های ایرانی به پخش کننده ها و رویدادهای 
خارجی بوده است. ما با بحران اطلاعات و آمار در 
کشور مواجه ایم و امروز اطلاعات و آمار دقیقی از 
تعداد فیلم ها و مبلغ معامله فیلم ها با پخش کننده های 
خارجی نداریم. این ضعف فرهنگی ماست که دنبال 
مخفی کردن آمار در هر سطحی هستیم. به همین 
دلیل غالبا با آمار واقعی مواجه نیستیم. در حوزه 
سینما اندکی داستان پیچیده تر هم هست. او با اشاره 
به ممیزی برخی فیلم ها و آسیب هایی که گاهی از 
این ممیزی ها متوجه فیلم ها می شود، تصریح کرد: 
نهادهایی که مشغول مراقبت از سینما هستند، 
تعدادشان کم نیست. بسیاری از اوقات برخی از نهادها 
برش شان حتی بیش از سازمان سینمایی است. این 
معضل کشور ماست که فرهنگ در اولویت عملیاتی 
هیچکدام از دولت های پس از جنگ نبوده، اما همواره 
مراقبت از آن مهم بوده است! چرا که برد بالایی دارد. 
تمام سیاستمداران ما اگر همه انرژی شان را بگذارند، 
امکان ندارد موضع شان برد بالای موضع یک فیلمساز 
موفق ایرانی در یک تریبون جهانی را پیدا کند. از این 
جهت احساس می کنند باید از سینما مراقبت شود و 
این مراقبت تبدیل به نظارت های پی درپی شده است. 
او گفت: از طرف دیگر در جامعه مدام شاهد شکل گیری 
دوقطبی هستیم. در این دوقطبی ها هم سیستم های 
امنیتی و نظارتی هر قطب علیه دیگری کار می کند. 
گویی با یک گوشت قربانی در میانه این کشمکش ها 
مواجهیم. در این شرایط اگر مدیر غیرمسلطی که 
سینما برایش مساله نیست، عهده دار مسئولیت شود، 

شرایط سخت تر هم می شود.
 نقش جشنواره ها در اکوسیستم سینما

عسگرپور یکی از مهمترین نقش های جشنواره ها را 
امکان جریان داشتن اکوسیستم سینما دانست و برای 
روشن شدن موضوع جشنواره فیلم کن را زیر ذره بین 
قرار داد و بیان کرد: سال ها این اتفاق رخ می داد که 
فیلمسازان فرانسوی نسبت به برگزاری جشنواره کن 
معترض می شدند و تاکید داشتند این رویداد ربطی 

به ما ندارد. جشنواره کن اما از ابتدا تعریفش این بود 
که در جهت تقویت مبانی امنیتی فرانسه برگزار شود. 
تصور کنید رویدادی سالانه با آن تعداد از هنرمند و 
دوربین های خبری برگزار می شود. از بیرون حتما 
این تصور پیش می آید که این کشور، کشور امنی 
است. همواره سعی کرده ایم درباره یک اکوسیستم 
صحبت کنیم که جشنواره جهانی بخشی از آن است. 
این رویداد می تواند به پیوند بین فیلمسازان ایرانی با 
بازار جهانی کمک کند. اگر جشنواره نتواند چنین 
کارکردی داشته باشد، بهتر است بازار هم نداشته باشد. 
دبیر جشنواره جهانی فیلم فجر اظهارکرد: در سال های 
دورتر نه فقط در سینما که در همه بخش ها اگر قرار بود 
بخش خصوصی با طرف خارجی وارد مذاکره و معامله 
شود، نهاد دیگری به عنوان فرد سوم همواره باید حضور 
می داشت و به همین دلیل بنیاد فارابی تبدیل به یک 
منوپل در سینمای ایران شده بود. تاریخ باید درباره 
این شرایط قضاوت کند. منوپل فارابی از جایی به بعد 
آزاردهنده شد. ما باید تلاش می کردیم دست فیلمساز 
ایرانی را در دست طرف خارجی بگذاریم و کنار بکشیم، 
مگر اینکه خود فیلمساز بخواهد که باشیم. در جشنواره 
جهانی از زمان آقای میرکریمی تلاش شد که این 
رویکرد اتفاق بیفتد. فضای امروز با فضای آن سال ها 
که اینترنت وجود نداشت، بسیار متفاوت شده است. 
امروز بسیاری از فیلمسازان بدون هیچ واسطه ای 
با رویدادهای خارجی در ارتباط هستند. جشنواره 

جهانی باید در این مسیر قدم های بلندتری را بردارد.
 نقش پررنگ فیلم اولی ها در سینما

او در ادامه درباره نقش پررنگی که سازندگان 
فیلم های اول و فیلم های تجربی در سینمای ایران 
دارند، بیان داشت: به عنوان کسی که در کشورهای 
دیگر به بهانه رویدادهای سینمایی و یا غیر سینمایی 
حضور داشته ام، در گفت وگو با سینماگران خارج از 
کشور من این جمله زیاد شنیده ام که می گویند ایران 
بهشت فیلمسازان اول و جوان است. ما مشکلاتی 
داریم اما اگر در سال ۱۰۰ فیلم ساخته شود، ۳۵ تا ۴۰ 
تا از این فیلم ها کار فیلمسازان اول است. این شرایطی 
است که سال هاست در کشور شاهد آن هستیم. 
تعداد فیلــم های کوتــاه و تــجربی که بسیار بیشتر 
 است. ۳۰ سال پیش در یک مصاحبه مطبوعاتی حضور 
داشتم. خیلی از فیلمسازان معتبر امروز، آن زمان فیلم 
کوتاه می ساختند. در آن نشست اعلام کردیم که ۶۰ 
فیلم کوتاه در سال می سازیم که برای خارجی ها این 
آمار قابل باور نبود. امروز هم شرایط همین است و تعداد 
فیلم های کوتاه و تجربی در کشور ما بسیار بالاست. 
من می فهمم که برای برخی افراد ذهنیت خودی و 
غیرخودی شکل بگیرد، بهترین رویکرد در این شرایط 
برخورد آماری با وضعیت است. ذهن مان به دلیل 
شرایط اجتماعی گاهی تیره و تار می شود. همین ۱۰ 
سال گذشته فیلم های موفق را فهرست کنیم، بعد 
ببینیم آیا می توان گفت همه از یک گروه بوده اند. واقعا 

به این سادگی نمی توان همه چیز را دسته بندی کرد.
 جشنواره فجر و نام گذاری آن

زمانی که آقــای میرکریــمی عهده دار مسئولیت 
جشنواره جهانی فجر شدند، بحث تغییر نام »فجر« 
مطرح شد چرا که زمان برگزاری این رویداد هم در 
دهه فجر نیست. سعی هایی شده بود اما آنها که با 
ظاهر دلسوزانه می خواهد مدام مراقب سینما باشد، 
فضایی را به وجود آوردند. گروهی که هم نسبت 
به برگزاری جشنواره، هم نسبت به تعطیلی آن در 
بولتن های خود خبرسازی می کنند. آن زمان این 
گروه شرایطی را به وجود آوردند که گویی این رویداد 
قرار است یاد جشنواره تهران قبل از انقلاب را زنده 
کند. امروز هم طرح مجدد این موضوع می تواند همان 
فضاسازی را به همراه داشته باشد، در حالی که بسیاری 
از رویدادهای معتبر جهانی با نام شهرهای برگزاری 
شناخته می شوند، اما ما همچنان در مقطع حساس 

کنونی هستیم!

پس از دو هفته از شروع اکران فیلم های نوروزی، 
کمدی »هفته ای یکبار آدم باش« با جذب مخاطب 
بیشتر در صدر آمار فروش پنج میلیارد ریالی 
فیلم های روی پرده سینماها قرار دارد. در روزهای 
پایانی سال ۱۳۹۹ پنج فیلم سینمایی برای اکران 
نوروزی انتخاب شدند و نمایش آنها طی چند روز 
آغاز شد، اما برخلاف انتظاری که از این نوبت اکران 
وجود دارد، استقبال مردم از فیلم های روی پرده 
چندان قابل توجه نبود و حالا پس از گذشت حدود 
دو هفته از شروع اکران نوروزی مجموع فروش 
این پنج فیلم به پنج میلیارد و ۱۶۱ میلیون ریال 
رسیده است. البته در هفته دوم تعطیلات نوروزی 
سالن های سینما در شهرهایی مثل تهران که با 
افزایش موارد ابتلا به کرونا از وضعیت زرد به نارنجی 
درآمد با تعطیلی روبه رو شد ولی پس از سه روز با 

موافقت ستاد مقابله با کرونا »سینما« از دسته بندی 
مشاغل گروه سه به دو جابه حا شد تا امکان فعالیت 
در وضعیت نارنجی وجود داشته باشد. به این ترتیب و 
براساس آمار سامانه مدیریت و فروش اکران )سمفا( 
در این دو هفته، فیلم »هفته ای یکبار آدم باش« به 
کارگردانی شهرام شاه حسینی و »لاله« به کارگردانی 
اسدا... نیک نژاد بیشترین و کمترین تعداد بلیت را 
فروخته اند. طبق اطلاعات سامانه آنلاین سمفا، 
»هفته ای یکبار  آدم باش« با داشتن ۱8۱ سالن و 
7۶۶۶ نفر بیننده، یک میلیارد و 8۳۰ میلیون ریال 
فروش داشته است. در رده بعدی فیلم »خورشید« 
مجید مجیدی قرار دارد که با ۱۴۹ سالن و ۶2۶۳ 
نفر بیننده، بیش از یک میلیارد و ۶۳۰ میلیون 
ریال بلیت فروخته است. دیگر فیلم کمدی اکران 
نوروزی یعنی »تکخال« به کارگردانی مجید مافی 

نیز با ۱۴۳ سالن توانسته ۵۶۱۵ تماشاگر را با فروش 
بیش از یک میلیارد و 22۰ میلیون ریال ثبت کند. 
فیلم »خون شد« مسعود کیمیایی یکی دیگر از 
فیلم های روی پرده است که در ۱۱۳ سالن اکران 
می شود و تاکنون ۱۶۵۰ نفر تماشاگر داشته است. 
فروش این فیلم در حال حاضر حدود ۴۰۰ میلیون 
ریال است. اما پنجمین فیلم اکران نوروزی که یکی 
از فیلم های پرحاشیه سال های اخیر در حین تولید 
بوده، کمترین فروش و مخاطب را داشته و شاید یکی 
از دلایل استقبال کم از »لاله« مدت زمان طولانی 
فیلم باشد، گرچه عده ای هم ریتم آن را پرکشش 
می دانند. این فیلم با ۶8 سالن و حدود ۴۹۰ نفر 
مخاطب ۱۱۰ میلیون و ۶۵۴ هزار ریال فروش 
داشته است. اکران فیلم های نوروزی همچنان در 

سینماها ادامه دارد.

فروش 500 میلیونی اکران نوروزی

 کدام فیلم پرمخاطب ترین بود؟

»حسینملکی«
درگذشت

حسیــن ملکــی؛ بـازیگر، عکاس 
و فیلمبردار سینما براثر بیماری از 
دنیا رفت. تورج منصوری،  فیلمبردار 
سینما با تایید این خبر بیان کرد: 
متاسفانه صبح - شنبه ۱۴ فروردین از 
طریق دختر آقای ملکی مطلع شدم که 
ایشان به دلیل بیماری کبدی کهنه ای 
که داشتند، فوت کرده اند. او افزود: 
حسین ملکی پیش از عیدنوروز در  
بیمارستان بستری بود و تحت مراقبت 
قرار داشت، اما سرانجام این اتفاق تلخ 
رخ داد و باید به دختر ایشان که پس 
از درگذشت مادرش، بسیار همراه 
پدرش بود تسلیت گفت و آرزوی صبر 
کرد. در پی درگذشت حسین ملکی 
که متولد سال ۱۳2۰ بود، انجمن 
پیامی  با  سینما  عکاسان  صنفی 
درگذشت این عکاس پیشکسوت 
سینما را تسلیت گفت. در متن این 
پیام آمده است: »در روزهای آغازین 
بهار، خبر درگذشت حسیــن ملکــی 
هنرمند وعکــاس بـاسابقه فیلم و 
مدیر فیلمبرداری سینمای ایران، 
متاثرکننده است. او که سال ها با 
علاقه ای وصف ناپذیر در سینما خدمت 
کرد و وجودش همواره دلگرمی بزرگی 
بدون شک  بود.  همکارانش  برای 
جای این مرد کاردان با لبخندهای 
همیشگی اش درسینما خالی خواهد 
بود. انجمن صنفی عکاسان سینما 
درگذشت یار و همکار پیشکسوت خود 
را تسلیت گفته و برای بازماندگان صبر 

آرزو می کند. یادش گرامی«.

 پرکارترین هنرمندان 
تئاتر در سال ۹۹ 

عرصه هنر های نمایشی در سال گذشته یکی از 
سخت ترین دوران خود طی دهه پیشین را پشت سر 
گذاشت، با شیوع کرونا تماشاخانه های تئاتر به 
کام تعطیلی کشانده شدند و از سویی بسیاری از 
هنرمندان این هنر یکسال بدون دستمزد و کار را 
پشت سر گذاشتند. در این میان، اما بودند افرادی 
که با وجود تمام سختی ها و مشکلات از جمله 
نبود تماشاگر و عدم حمایت مناسب از سوی مراکز 
تئاتری به فعالیت خود ادامه داده و به نوعی چراغ 

این هنر را زنده نگه داشتند.
 حمیدرضا نعیمی

حمیدرضا نعیمی هنرمند با سابقه و پیشکسوت 
عرصــه هنــر هــای نمــایشی از جمله یکی از 
پرکارترین ها در سال ۹۹ بود، وی با ایفای نقش 
در سه نمایش و کارگــردانی یک نمایش توانست 
جزو نفرات برتر تئاتر در سال گذشته باشد. نعیمی 
سال گذشته در دو نمایش »جیرجیرک« و مرغ 
ماهیخوار به ایفای نقش پرداخت و در اواخر سال 
نمایش »گرگاس« را در تالار اصلی تئاترشهر روی 

صحنه برد.
 مهدی کوشکی

مهدی کوشکی از دیگران هنرمندان پرکار عرصه 
تئاتر در سال ۹۹ بود، وی سال گذشته در نمایش 
»سرایدار« به کارگردانی رضا دادویی به ایفای نقش 
پرداخت و در ادامه نمایش »حظیان« را در مقام 

کارگردان روی صحنه برد.
 هومن بنایی

بنــایی که این روز ها دبیر تئاتر انتشارات آماره 
محسوب می شود، سال نسبتا پرکاری را پشت سر 
گذاشت، وی در مقام نویسنده یک اثر روی صحنه 
داشت، »مسافر اتاق ۳7« نام نمایشنامه ای بود که از 
بنایی روی صحنه رفت، وی همچنین در مقام بازیگر 
در نمایش »بیست متری جوادیه« به کارگردانی رضا 

بهرامی به ایفای نقش پرداخت.
 رها حاجی زینل

حاجی زینل از جمله پرکارترین هنرمندان 
عرصه تئاتر در سال گذشته بود، وی در دو نمایش 
»جیرجیرک« به کارگردانی »آرش سنجابی« و 
همچنین نمایش »حصار« به کارگردانی یاسمن 
نصرتی به ایفای نقش پرداخت. وی همچنین 
تابستان ۹۹ نمایش پرفروش »برلین ۱۰:۱۰« را در 
مقام کارگردان روی صحنه داشت، حاجی زینل پس 
از این نمایش »هولودومور« را کارگردانی کرده و 
زمستان ۹۹ در عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه برد.

 کهبد تاراج
تاراج از دیگر هنرمندان پرکار تئاتر در سال 
گذشته بود، وی تــوانست نمایش »یاماها« به 
نویسنــدگی و کارگردانی خود را در تئاترشهر 
روی صحنــه ببرد، وی همچنین نگارش نمایش 
»بیست متری جوادیه« را بر عهده داشت که توسط 
رضا بهرامی کارگردانــی و در تئــاترشهــر روی 

صحنه رفت.
 شهروز دل افکار

دل افکار همیشه سال های پرکاری را در تئاتر 
تجربه کرده و حتی در سال کرونایی این هنر هم 
توانست با یک بازیگری و یک کارگردانی کارنامه 
خوبی را در سال ۹۹ به ثبت برساند. وی در نمایش 
»یه گاز کوچولو« به کارگردانی فقیه سلطانی به 
ایفای نقش پرداخت و پس از آن در اواخر سال 
نمایش »اتوول سورون« را به کارگردانی خودش و 

متنی از باقر سروش روی صحنه برد.
 علی صفری

صفری سال گذشته سه نمایشنامه را روی 
صحنه داشت، نمایشنامه های »برلین ۱۰:۱۰«، 
»هولودومور« و »فرمالیته« از جمله آثاری بودند 
که از این نویسنده تئاتر روی صحنه رفت، همچنین 
وی مقدمات اجرای نمایش »هجوم« به نویسندگی 
و کارگردانی خودش را برای پاییز ۹۹ آماده کرده بود 

که به دلیل تعطیلی چندباره تئاتر میسر نشد.
 پویا امینی

امینی دیگر هنرمند پرکار و باسابقه در میان 
فهرست پرکار های سال ۹۹ است، وی در نمایش 
»جیرجیرک« به ایفای نقش پرداخت و پس از آن 
نمایش دراکولا را روی صحنه برد. هرچند هر دو 
اثر نتوانستند از لحاظ کیفی با اقبال خوبی از سوی 

مخاطبان روبه رو شوند.
 محمد پسندیده

پسندیده از جمله جوان ترین افراد پرکار تئاتر 
در سال گذشته است، وی توانست با ایفای نقش 
در دو نمایش در این فهرست جای گیرد، وی در دو 
اثر »برلین ۱۰:۱۰« و »هولودومور« به ایفای نقش 
پرداخت و نام خود را در میان پرکارترین بازیگران 

سال ۹۹ قرار داد.
 رضا جهانی

جهانی سال ۹۹ را با نــمایش »گــرگاس« به 
کارگردانی »حمیدرضا نعیمی« به پایان رساند، وی 
علاوه بر این نمایش در نمایش »مرغ ماهیخوار« 
به کارگردانی آرش سنجابی نیز به ایفای نقش 

پرداخت. 
 سارینا آزادمیلانی

آزاد میــلانـی جــوان تــریــن زن فهــرست 
پرکارترین های تئاتر در سال ۹۹ است، وی توانست 
به ایفای نــقش در دو نمــایش »برلین ۱۰:۱۰« و 
هولودومور با دو اثر یکی از پرکارترین بازیگران تئاتر 

در سال کرونایی تئاتر لقب بگیرد.
 تیما تقی زاده

تقی زاده سال پیش با ایفای نقش در دو نمایش 
جزو دیگر بازیگران پرکار تئاتر محسوب می شود، 
وی توانست با ایفای نقش در نمایش »من های دو« 
به کارگردانی جواد رازقندی و نمایش هولودومور 
به کارگردانی »رها حاجی زینل« در فهرست فوق 

قرار گیرد.
 شهاب شریفی

شریفی بدون شک پرکارترین طراح صحنه تئاتر 
در سال گذشته است، وی توانست با طراحی صحنه 
آثاری همچون جیرجیرک، مرغ ماهیخوار، حصار، 
دراکولا، حصــار و هــولـودومور یـک تنه در این 

مقام بایستد.

تــلویزیــون

تهیه کننده سریال »ازسرنوشت« گفت: اگر میراث فرهنگی 
قزوین با ما همکاری کند می توانیم به خوبی مکان های 
تاریخی این شهر را در سریال »ازسرنوشت« نشان دهیم، 
اما متاسفانه این روزها طوری شده که همه ارگان ها برای ما 
چُرتکه می اندازند! علی اکبر تحویلیان تهیه کننده مجموعه 
تلویزیونی »ازسرنوشت« اظهارکرد: در حال حاضر گروه در 
تهران مشغول تصویربرداری هستند و به احتمال فراوان تا 8 
ماه دیگر تولید ادامه دارد و شاید سفر کوتاهی به قزوین داشته 
باشیم. وی درباره بازیگرهای جدیدی که به این سریال اضافه 
شدند، ادامه داد: دو بازیگر جوان و جدید به ما اضافه شدند که 
در آینده معرفی می کنیم. این تهیه کننده در پاسخ به این سوال 
که این سریال قابلیت ادامه دادن تا چند فصل را دارد؟ گفت: 
برنامه ریزی هایی انجام شده است و بنا داریم »ازسرنوشت« را 
تا فصل ۶ ادامه دهیم. وی درباره قصه فصل ۴ »ازسرنوشت« 
نیز بیان داشت: در این فصل ما ادامه زندگی هاشم و سهراب 
را می بینیم و آزادشدن هاشم از زندان و مشکلات جدیدی که 
در زندگی و کار با آنها روبه رو می شود و موانعی که در جهت 
تولید برای این دو شخصیت اصلی پیش می آید. تحویلیان 
با اشاره به بیان اینکه سازمان ها و ارگان های مختلف برای 
سریال سازی هزینه هایی از گروه تولید دریافت می کنند، 
افزود: سفر به قزوین سفری است که یکی از قهرمان های ما به 
این شهر دارد و فرصتی می شود تا سری به این شهر بزنیم. اگر 
میراث فرهنگی قزوین با ما همکاری کند می توانیم به خوبی 
این مکان های تاریخی را نشان دهیم اما متاسفانه این روزها 
طوری شده که همه ارگان ها برای ما چرتکه می اندازند! وی 
درباره اینکه این نهادها باید به کمک سریال سازی تلویزیونی 
بیایند، ادامه داد: همه ما داریم یک کار انجام می دهیم و آنهم 
ارتقای سطح فرهنگ مردم کشور است. اما نباید تصویربرداری 
برای سازمان صداوسیما تبدیل به منبع درآمد ارگان ها 
شود. رویکرد برنامه های تلویزیون رویکرد فرهنگی است. از 
همین جا می گویم افزایش هزینه های برنامه سازی توسط 
نهادهای مختلف برای ما به فرجام خوبی نخواهد انجامید. این 
تهیه کننده افزود: این نهادها باید در کنار تلویزیون قرار بگیرند 
و کمک کنند تا ما که کار فرهنگی می کنیم به هدفمان برسیم. 
بهترین روش این است که مردم با تماشای سریال ها و بالاخص 
سریال ما ترغیب شوند به قزوین بروند و آثار باستانی آنجا را 
ببینند همان موضوعی که از قدیم نیز مرسوم بوده است و باید 
به هم کمک کنیم تا هزینه تولید سریال هایی که با نهادهای 
مختلفی ارتباط دارند، کاهش پیدا کند. سریال »ازسرنوشت« 
تا به حال در سه فصل از شبکه دو بروی آنتن رفته است. 
کارگردانی فصل یک و سه را محمدرضا خردمندان و کارگردانی 
فصل دو را علیرضا بذرافشان به عهده داشته اند. در این سریال 
دارا حیایی، کیسان دیباج، فاطیما بهــارمست، مونا کرمی،  
حسین پاکدل، لیلا بلوکات، مجید واشقانی، علیرضا استادی 

و... به ایفای نقش می پردازند.

سفر »ازسرنوشت 4« به »قزوین«
 مشکلات جدید سر راه »هاشم« و »سهراب«

امیرحسینفتحی
در»شبگرد«

تغییرنامسریال
»علیرضاافخمی«

امیــرحسیــن فتحــی سومیــن 
بازیگر فیلم  سینمایی »شبگرد« به 
کارگردانی فرزاد موتمـن شد. در 
ادامه پیش تولید و انتخاب بازیگران 
فیــلـم سینمــایــی »شبـگــرد« 
به کــارگــردانــی فرزاد موتمــن، 
امیرحسین فتحی جدیدترین بازیگری 
است که به پــروژه اضافه شده است. 
پــیش از ایــن حـضــور امیر آقایی 
و پانته آ پناهی ها در این پروژه قطعی 
شده بود. فتحی یکی از بازیگران جوان 
و پرکار سینما و شبکه نمایش خانگی 
در سال های اخیر است که ایفای نقش 
یکی از شخصیت های کلیدی پروژه را بر 
عهده دارد و او هم اولین تجربه همکاری 
خود با فــرزاد موتمن را پشت سر 
می گذارد. »شبگرد« که تهیه کنندگی 
آن را مرتضی شایسته برعهده دارد، 
فیلمی با موضوع و ژانر اجتمــاعی 
است که سیزدهمین تجربه سینمایی 

موتمن محسوب می شود.

تصویربــرداری سریال »احضار« 
بــه کارگردانــی علیرضا افخمی و 
تهیه کنندگی محمــودرضا تخشید 
برای پخش در ایام ماه مبارک رمضان 
از شبکه یک سیما ادامه دارد. با 
انجام  8۰ درصد از تصویربرداری 
مجموعه تلویزیونی »احضار«، مراحل 
فنی هم زمان در حال انجام است تا 
مجموعه برای پخش در ماه مبارک 
رمضان از شبکــه یک سیما آماده 
شود. با پایان یافتن تصویربرداری 
بخش های شمــال سریــال، گروه 
هم اکنون در تهران مشغــول ادامه 
کار هستند. در این مجموعــه آرش 
مجیدی، رضا توکلی، نسرین نکیسا، 
مرتضی کاظمی، آدرینــا صادقی، 
مینو آذرمگین، نازنین هـاشمی، دینا 
هاشمی و میلاد میرزایی بازی دارند 
و به گروه بازیگران افسانه چهره آزاد، 
علی دهکردی، خیام وقار کاشانی، 
صالح  و  نظر  غزال  بختیار،  درسا 
میرزاآقایی نیز اضافه شدند. »احضار« 
به کارگردانی علیــرضــا افخمــی 
و تهیه کنندگی محمودرضا تخشید 
برای مـاه مبارک رمضان ۱۴۰۰ در 
»مرکــز سیمــافیلم« تهیــه و تولید 

می شود. 

در یک گفت وگوی مجازی مطرح شد

 انتقاد  »عسگرپور« 
 از عمر کوتاه 

مدیران سینمایی
  »فجر جهانی« چه می شود؟


